司法人員任命 Judicial Appointment

譚耀豪法官 The Honourable Mr Justice William Tam Yiu-ho



譚耀豪法官於 1994 年加入當時的律政署擔任檢察官,一年後隨即晉升為高級檢察官。 他於 2007 年晉升為副首席政府律師,並於 2012 年晉升為首席政府律師,出任副刑事 檢控專員。2015 年,他在香港獲委任為資 深大律師。

他在律政司服務的 30 年間,曾檢控各式各樣矚目、複雜且重要的原訟和上訴案件,包括賄賂罪行、公職人員行為失當、欺詐和殺人案。他每每以細緻嚴謹的態度處理檢控工作,並悉心扶掖後進,因而廣受業界和律政司稱許。2021 年,他在香港大學取得法學碩士(人權)學位,足證其追求法律知識的熱忱。

他在律政司工作期間曾帶領不同分科,包括訟辯及上訴、商業罪案、法律指引,以及政策及政務分科。他在 2024 年離開律政司之前為商業罪案分科主管。2024 年 8 月,譚法官獲委任為高等法院原訟法庭法官。

Mr Justice Tam joined the then Attorney General's Chambers as a Crown Counsel in 1994 and was promoted to Senior Crown Counsel just one year later. In 2007, he was promoted to Deputy Principal Government Counsel and to Principal Government Counsel in 2012, taking up the post of Deputy Director of Public Prosecutions. In 2015, he was appointed as Senior Counsel in Hong Kong.

During his 30 years of service with the Department, he prosecuted a wide array of high-profile, complex and important cases, including bribery offences, misconduct in public office, fraud and homicide, at first instance or on appeal. His strive for meticulousness in prosecutorial work and enthusiasm in training younger prosecutors were highly recognised by the profession and the Department. His drive for the pursuit of legal knowledge is attested by the Master of Laws (Human Rights) degree he obtained from the University of Hong Kong in 2021.

Over the years in the Department, he had led different subdivisions, including Advocacy and Appeals, Commercial Crime, Advisory, and Policy and Administration. Before he left the Department in 2024, he was in charge of the Commercial Crime Sub-division. In August 2024, Mr Justice Tam was appointed as a Judge of the Court of First Instance of the High Court.